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IZ ZNANOSTI IN PRAKSE

V uvodu je Boris Seražin, predsednik SZPČ, povzel de-
javnosti za izboljšanje položaja v panogi. Zadovoljen je bil, 
da je Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano RS 
upoštevalo nekatere predloge profesionalnih čebelarjev pri 
pripravi zakonodaje glede zatiranja varoje in hude gnilobe 
čebelje zalege. Prav tako njihovo mnenje šteje pri prenovi 
smernic dobre čebelarske prakse. »Ugotavljamo pa, da ima-
mo v Sloveniji vse več čebel in vse manj medu. Zato smo 
dali tudi pobudo, da se prenovi strategija razvoja sloven-
skega čebelarstva, v kateri bi preverili, v katero smer bomo 
razvijali slovensko čebelarstvo,« je povedal Seražin.

Osrednja tema srečanja, je dandanes zelo aktualna, saj se 
čebelarji že več let, profesionalci še toliko bolj, spopadajo s 
slabimi letinami. To po eni strani pripisujejo neugodnemu 
ritmu vremena v času medenja, vse bolj pa se tudi odpira 
vprašanje, kako na manjše donose vpliva število čebeljih 
družin v Sloveniji. Znano je, da se je v zadnjem desetletju 

Čebelarje, še posebej tiste, ki od dejavnosti živijo, vse bolj skrbijo ponavljajoče se 
slabe čebelarske sezone.
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3. Pislakov dan

Osmega februarja je v organizaciji Strokovnega 
združenja profesionalnih čebelarjev (SZPČ) v 
prostorih Veterinarske fakultete v Ljubljani po-
tekal 3. Pislakov dan z osrednjo temo Ali je čebel 
preveč, ki je pritegnil približno 100 čebelarjev.

število registriranih čebelarjev s približno 8000 povečalo na 
več kot 12.000, število čebeljih družin pa s približno 150.000 
na več kot 200.000. Delni odgovor je bilo mogoče razbrati 
iz uvodnega predavanja, ki ga je imel dr. Janez Prešern s 
Kmetijskega inštituta Slovenije o odvisnosti ekonomičnosti 
čebelarjenja od lesne zaloge medonosnih vrst dreves ter go-
stote čebeljih družin. Iz raziskave, ki je zajemala podatke o 
donosih medu v letih od 2011 do 2016, je mogoče razbrati, 
da bi bilo smiselno razmišljati o omejitvi maksimalnega 
števila čebeljih panjev na posamezni lokaciji, da bi se s tem 
povečal izkupiček čebelarjev.

Srečanje so nadaljevali s temami o boleznih in škodljivcih 
čebel, ki so jih predstavili domači in tuji strokovnjaki. Spre-
govorili so o učinkovitih ukrepih za obvladovanje bolezni in 
škodljivcev čebel ter o pomenu naselitve čebel v rastlinjake.

Avstrija
V aprilu leta 2017 je koroški posestnik in 

sadjar Dieter K. sredi belega dne škropil svoj 
cvetoči sadovnjak s pesticidi in pomoril poleg 

tisočev čebel tudi veliko drugih koristnih žuželk. Otroci, ki 
so bili v bližini, so s svojimi mobilnimi telefoni snemali mr-
tve čebele in posnetke poslali na televizijo. Ta pomor je težko 
prizadel sosednje čebelarje, ki so izgubili vse svoje čebelje 
družine. V juliju 2019 je pritožno sodišče v Gradcu izreklo 
brezvestnemu zemljiškemu posestniku pogojno zaporno 
kazen in mu naložilo še plačilo denarne kazni. Na osnovi 
njihove prijave je nato izvedlo državno tožilstvo v Celovcu 
kazenski postopek proti storilcu. Prizadete čebelarje je 
zastopal dr. Ernst Brandl, dunajski poslovni odvetnik, ki 

Novice iz sveta

Dr. Ernst Bradl
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je dosegel za sosednjega čebelarja nadomestilo škode v vi-
šini 14.700,00 EUR, za drugo čebelarko pa 5600,00 EUR.  
Dr. Brandl je takole komentiral razplet sodbe: »Veseli me 


